
Lekcia: Ž 121                                                                                                     Kázeň: Jn 14, 1-10

Bratia a sestry,
otázkou, ktorá sa začína slovom „kam“, sa pýtame na miesto a cieľ smerovania. V závere

predchádzajúcej kapitoly sa Peter Ježiša opýtal: Pane, kam ideš? Ježiš mu odpovedal, že tam,
kam ide, Peter za ním ísť nemôže. Peter sebavedomo prehlasoval, že za Ježiša položí aj život.
Prečo by nemohol ísť tam, kam ide Ježiš? Peter zistil, že nedokáže vykonať to, čo mal vykonať
Ježiš. Keď Ježiša zatýkali, všetci jeho učeníci sa rozutekali. Na kríž s Ježišom neišiel nikto iný.
Človek  sa  sám nedokáže  zachrániť.  Záchrana  pochádza  iba  od  Boha.  Na  začiatku  1.  listu
Timotejovi je napísané, že Ježiš prišiel na svet, aby spasil hriešnikov. (1, 15) Tam, kam išiel
Ježiš, nemohol ísť nikto iný. 

V dnešnom texte Ježiš učeníkom hovorí, že môžu ísť tam, kam išiel on. Ježišova obeť je
zlomová udalosť  v dejinách celého sveta.  Pred Ježišovým ukrižovaním a všetkým tým,  čo
nasledovalo, by sme za Ježišom nemohli ísť. Ježiš zvíťazil aj nad smrťou aj nad hriechom. Bez
Ježiša Krista niet spasenia. Je to paradox viery. Nemôžeme ísť tam, kam ide Ježiš a zároveň
môžeme ísť tam, kam ide Ježiš. Nemôžeme prísť k Bohu a zároveň môžeme prísť k Bohu. Boh
prišiel k nám, a preto môžeme my prísť k Bohu. Vďaka Ježišovi, ktorý je Synom Božím, sa aj
my stávame Božími deťmi. V 1. liste Jánovom je napísané:  Pozrite, akú lásku dal nám Otec,
aby sme sa volali Božími deťmi; a nimi sme. (3, 1) Nie je to niečo, čo by sme vedeli dokázať.
Veríme tomu. 

Preto aj Ježiš najprv hovorí:  Nech sa vám srdce nestrachuje! Verte v Boha a verte vo
mňa. Viera, ktorú máme vo svojom srdci, je vystavená rôznym skúškam a pokušeniam. Veríme,
ale  často  sa  aj  bojíme.  Zdroj  strachu môže mať rôzny pôvod.  Môžeme sa  obávať toho,  či
vytrváme  vo  viere  až  do  konca.  Pavol  povzbudzoval  veriacich  vo  Filipis  takto:  A  som
presvedčený, že Ten, ktorý počal vo vás dobré dielo, aj ho dokoná až do dňa Krista Ježiša. (1,
6) Môžeme sa obávať toho, čo je pred nami. Môžeme sa obávať toho, že nedokážeme urobiť to,
čo je správne. V Biblii sa píše o mnohých ľuďoch, ktorí verili v Boha a báli sa. Boli Božím
slovom povzbudzovaní,  aby sa  nebáli,  ale  verili.  K tomu sme vedení  aj  my.  Kým žijeme,
budeme konfrontovaní so strachom. Vierou v Boha nezískavame nejakú tajomnú a čarovnú
ochranu  pred  strachom.  Strachu  čelíme  vo  viere  v  Boha.  Apoštol  Pavol  to  opisuje  takto:
Všetkým sme utláčaní, ale nie potlačení; sme tiesnení, ale si nezúfame; sme prenasledovaní, ale
nie opustení; sme zmietaní, ale nehynieme; Ježišovo zomieranie nosíme stále v tele, aby aj život
Ježišov zjavný bol na našom tele. (2Kor 4, 8-10 )

Veríme v Ježiša Krista. Viera je Boží dar a nie výsledok ľudského úsilia. Viera sa rodí v
srdci a nestojí na dôkazoch. Filip Ježišovi povedal: Pane, ukáž nám Otca a postačí nám to. Je to
veľmi  smelá  požiadavka.  Naozaj  by  to  postačilo?  Boli  by  ľudia  ochotní  žiť  podľa  Božích
prikázaní,  keby  videli  Boha?  To  by  už  ani  nebola  viera,  ale  iba  nutná  podriadenosť  sa
mocnejšiemu. V Liste Rimanom je napísané, že viera je z počúvania skrze slovo Kristovo. (10,
17)

Veríme  v  Boha,  pretože  sme  boli  zaujatí  Božou  láskou  a  milosrdenstvom,  ktoré  sa
prejavili na Ježišovi Kristovi a je to opísané v Biblii. Iným spôsobom viera nevzniká. Ježiš to
hovorí aj v jednom podobenstve, ktoré je uvedené v Evanjeliu podľa Lukáša. Ide o podobenstvo
o Boháčovi a chudobnom Lazárovi. V závere podobenstva je uvedené: Keď Mojžiša a prorokov
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neposlúchajú, nedajú sa presvedčiť, ani keby niekto z mŕtvych vstal.  (16, 31) Máme Bibliu,
svedectvo ľudí, ktorí v Boha verili. Keď toto nestačí, potom nebude stačiť nič. 

V prečítanom texte vystupuje aj učeník Tomáš. Je to ten istý Tomáš, ktorý je známy ako
neveriaci  Tomáš.  Chcel  vidieť  Ježišove  rany  a  dotknúť  sa  ich.  Nestačilo  mu  svedectvo
ostatných učeníkov o vzkriesenom Kristovi. Keď k Tomášovi neskôr Ježiš prišiel a oslovil ho,
akoby zabudol na svoju požiadavku dotknúť sa Ježišových rán. Už len vyznal: Pán môj a Boh
môj. Ježiš mu na to povedal:  Pretože si  ma videl,  uveril  si;  blahoslavení,  ktorí  nevideli,  a
predsa uverili. (12, 29) Uverili sme na základe Božieho slova. Božie slovo s pokorou šírime
ďalej. 

Vďaka Ježišovi poznáme cestu do Božieho kráľovstva. Tou cestou je Ježiš sám. Božia
vôľa je naša záchrana. Je to zrejmé aj z Ježišovho vstúpenia na nebesá. Ježiš odišiel, aby nám
pripravil miesto v dome svojho Otca. V Božom kráľovstve je miesta dosť. Nie je správne, ak si
niekto privlastňuje právo rozhodovať o tom, kto môže vstúpiť do Božieho kráľovstva, popr.
určovať  nejaký  počet  ľudí,  ktorí  budú  Bohom  zachránení.  Ježiš  sa  môže  stať  cestou  pre
každého bez rozdielu. 

Ježiš je pre nás pravda. Nevlastníme pravdu, ale veríme v Ježiša. Božia pravda nezraňuje
a nezotročuje. Z Biblie sa nedozvedáme len o tom, akí sme hriešni. Božia pravda oslobodzuje.
Veríme, že Boh je našou jedinou nádejou v živote. Už na začiatku Evanjelia podľa Jána je
napísané, že Ježiš je Božie slovo, ktoré je plné milosti a pravdy. (1, 14)

Ježiš je život. Život, ktorý poznáme, nie je dokonalý. V živote prichádzajú rôzne ťažkosti
a trápenia. Časný život je premenlivý. Niekedy prežívame radosť a inokedy smútok. Je to časný
život ohraničený narodením a smrťou. V knihe Jób je život človeka obrazne opísaný takto:
Vypučí ako kvet a zvädne, mizne ako tieň a nemá stálosť. (14, 2) Iný život si ani nedokážeme
predstaviť.  Tak o tom píše  aj  Pavol:  Ani  oko nevídalo,  ani  ucho neslýchalo,  ani  do srdca
človeku nevstúpilo, čo pripravil Boh tým, ktorí Ho milujú. (2, 9) Vierou v Boha nepopierame
život  a  neutiekame  sa  k  vymyslenej  predstave.  Veríme,  že  Boh  dáva  život,  o  ktorý  nás
nepripraví ani smrť. Cestou k tomuto životu je Ježiš Kristus.

Bratia a sestry, uverili sme v Ježiša Krista. Ježiš je pre nás cesta i pravda i život. Veríme,
že Ježiš príde znova. Len vďaka Ježišovi môžeme mať nádej na Božiu záchranu. Uverili sme na
základe  Božieho  slova.  Nemusíme  sa  báť.  Môžeme  ďalej  kráčať  v  ústrety  Bohu  a  Jeho
kráľovstvu. Amen. 

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v Liste Filipským v 3. k.: 
aby som poznal Jeho, aj moc Jeho vzkriesenia, mal účasť v Jeho utrpeniach, bol Mu podobný v
smrti - aby som nejako dosiahol aj vzkriesenie z mŕtvych. Niežeby som už dosiahol, alebo bol
už dokonalý, ale snažím sa, či ozaj uchvátim, pretože ma Ježiš Kristus uchvátil.
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými vami.
Amen.
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